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Nutriëntenmobiliteit – Stand van zaken

Sinds 1 januari 1996 beval het Mestdecreet 
een algemene stand-still inzake mestproductie. 
Sindsdien mogen er geen nieuwe milieuvergun-
ningen toegekend worden. Dit werd later nog ver-
strengd door het invoeren van de nutriëntenhalte. 
Vanaf mei 2003 kwam er een versoepeling op deze 
regel, zo mocht er nog steeds geen mestproductie 
bijkomen, maar werd wel de mogelijkheid verleend 
om nutriëntenhaltes te verplaatsen en samen te 
voegen. Hieraan werd wel de voorwaarde gekop-
peld dat 25 % van de verworven mestproductie 
moest worden ingeleverd. Door deze wijziging 
werd er ook indirect meegewerkt aan een staps-
gewijze verlaging voor het prangende mestover-
schot.

Economisch moeten bedrijven kunnen optimalise-
ren en herstructureren om rendabel te blijven. Er 
is bijgevolg een grote vraag naar nutriëntenmobi-
liteit. Om de situatie en evoluties teweeggebracht 
door deze regelgeving goed te kunnen inschatten, 
is er nood aan accuraat en betrouwbaar cijferma-
teriaal.

Kan de minister, voor elke provincie afzonderlijk, 
het volgende meedelen.

1. Hoeveel milieuvergunningsaanvragen zijn er in 
2003 en 2004 ingediend vanuit de land- en tuin-
bouwsector?

2. Hoeveel van deze dossiers hadden betrekking 
op het samenvoegen en hoeveel op het verplaat-
sen van nutriënten?

3. Heeft men ook zicht op het aantal bedrijven dat 
in totaal werd opgekocht om deze samenvoe-
gingen te kunnen realiseren?

 Hoeveel bedrijven waren afkomstig uit andere 
provincies en uit welke provincies dan?

4. Om hoeveel nutriënten gaat het hier in totaal 
per provincie?

 Wat is het totaalbeeld van de verschillende 
nutriëntenstromen (input en output) tussen de 
verschillende provincies ten gevolge van samen-
voegingen?

5. Wat is het gemiddelde, kleinste en grootste aan-
tal nutriënten waarover de bedrijven beschikken 
die een samenvoeging hebben gedaan?

6. Kan de minister ten slotte ook het totale aantal 
bedrijven meedelen dat gestopt of overgenomen 
is binnen de verschillende provincies?

 Met andere woorden, hoeveel nutriëntenverlies 
is er binnen iedere provincie geweest?

Antwoord

Gelet op de context van de vraag, veronderstel 
ik dat u vooral geïnteresseerd bent in het aantal 
milieuvergunningdossiers dat betrekking heeft op 
veeteeltinrichtingen en niet in het totale aantal ver-
gunningsaanvragen dat door land- en tuinbouwbe-
drijven wordt ingediend, waaronder bijvoorbeeld 
aanvragen voor tuinbouwbedrijven. Dit totaalcij-
fer kan ik trouwens niet geven, omdat deze infor-
matie verspreid zit over 308 gemeenten.

Om uw vraag te beantwoorden heb ik mij daarom 
gebaseerd op de gegevens van de VLM met betrek-
king tot het aantal adviezen dat de VLM in het 
kader van milieuvergunningen verstrekt. Deze 
adviseringsrol van de VLM is ruimer dan alleen 
milieuvergunningsaanvragen en omvat ook de 
mededelingen van verandering en meldingen van 
overname, maar ik meen dat deze extra informatie 
zeker interessant is om weten.

Voor het jaar 2003 is deze informatie te vinden in 
tabel 42 van het voortgangsrapport 2004 van de 
Mestbank

Tabel 1.

Adviesvragen milieuvergunningen van veeteeltin-
richtingen ontvangen in 2003



Antwerpen Vlaams - 
Brabant

West-
Vlaanderen

Oost-
Vlaanderen Limburg Totaal

Klasse-II Aanvraag 
eerste aanleg 77 30 319 166 3 655

Klasse-H Aanvraag 
beroep 10 5 14 37 15 81

Klasse-I Aanvraag 
eerste aanleg 64 13 301 114 46 538

Klasse-I Aanvraag 
beroep 11 2 21 37 7 78

Melding verandering 92 42 247 154 17 552

Melding overname 218 95 502 288 136 1.239

Totaal Aantal adviezen 472 187 1.404 796 284 3.143

 Voor het jaar 2004 zijn de cijfers de volgende:

Adviesaanvragen 2004 Antwerpen Vlaams-
Brabant

West-
Vlaanderen

Oost-
Vlaanderen Limburg Totaal

Klasse-H Aanvraag eerste 
aanleg 76 55 231 157 51 570

Klasse-H Aanvraag 
beroep 7 8 24 14 7 60

Klasse-I Aanvraag eerste 
aanleg 84 17 291 99 36 527

Klasse-I Aanvraag beroep 4 2 17 6 4 33

Stopzettingen 1 6 2 1 8 18

Melding verandering 94 33 193 153 49 522

Melding overname 270 102 646 395 173 1.586

Totaal Aantal aanvragen 536 223 1.404 825 328 3.316

2. In de volgende twee tabellen zijn de aanvragen 
opgesplitst naar het aantal aangevraagde ver-
plaatsingen en het aantal aangevraagde samen-
voegingen.

Provincie Aantal verplaatsingen

2003      2004 Totaal

Antwerpen 12           11 23

Limburg 2            4 6

Oost-Vlaanderen 8          12 20

Vlaams-Brabant 3            6 9

West-Vlaanderen 4          14 18

Eindtotaal 29          47 76



Provincie Aantal samenvoegingen

2003  2004 Totaal

Antwerpen 35      87 122

Limburg 9       35 44

Oost-Vlaanderen 12       126 138

Vlaams-Brabant 3        33 36

West-Vlaanderen 85      299 384

Eindtotaal 144      580 724

3. Deze twee tabellen geven alleen de aanvragen 
weer, en geven geen verdere informatie over de 
weigering of  toekenning van de vergunning, 
noch over het feit of  het gaat om een dossier 
in eerste aanleg of  een beroepsdossier. Het 
totaal aantal veeteeltinrichtingen waarvoor 
een samenvoeging of  verplaatsing werd goed-
gekeurd zal bijgevolg iets lager liggen, dan de 
hierboven vermelde aantallen.

 Informatie over het aantal bedrijven dat werd 
opgekocht om deze samenvoegingen te kunnen 
realiseren, kan niet geleverd worden;

 In principe is tot op heden aan elke veeteeltin-
richting waar een samenvoeging gebeurt, min-
stens 1 veeteeltinrichting gekoppeld die stopt. 
In een aantal gevallen wordt echter gebruik 
gemaakt van meerdere stop te zetten veeteelt-
inrichtingen om één samengevoegde veeteeltin-
richting te realiseren. Daarnaast zijn er heel wat 
bedrijven die op dit moment op meerdere plaat-
sen een veeteeltinrichting uitbaten en dankzij 
deze maatregel hun bedrijfsvoering kunnen 
optimaliseren en hun beide inrichtingen tot 
één grotere veeteeltinrichting samenvoegen. In 
dit geval kan men dan ook niet spreken dat de 
betrokkene een bedrijf  opgekocht heeft, vermits 
hij reeds lang de uitbater en/of eigenaar was.

 Anderzijds zal door de recente goedkeuring 
van een wijziging van het vergunningenbesluit 
het in de toekomst ook mogelijk worden om de 
vergunde productie van 1 veeteeltinrichting die 
stopt onder bepaalde voorwaarden over te dra-
gen aan meerdere veeteeltinrichtingen.

 Tenslotte wordt, voorzover deze informatie 
al beschikbaar zou zijn, niet structureel bijge-

houden op welke wijze de betrokkene die een 
inrichting stopt en samenvoegt met een andere 
inrichting al of niet reeds de gebruiksrechten of 
eigendomsrechten in zijn bezit had.

 Een mogelijke andere indicator kan het aan-
tal overnames van milieuvergunningen zijn. 
Er is echter geen onderscheid te maken tussen 
"gewone" overnames van milieuvergunningen, 
en overnames van vergunningen met het oog op 
een latere samenvoeging, zodat hieruit ook geen 
relevante informatie kan gehaald worden.

 Wat uw vragen 4, 5 en 6 met name om hoeveel 
nutriënten het gaat, of hoeveel nutriëntenverlies 
er binnen iedere provincie is geweest, betreft 
kan ik spijtig genoeg nog geen antwoord geven, 
vermits deze informatie nog niet op een gestruc-
tureerde wijze kan geanalyseerd worden. U zal 
het met mij eens zijn dat gelet op het aantal 
betrokken dossiers, het niet mogelijk is om snel 
deze dossiers allemaal te bekijken om uw vraag 
te kunnen beantwoorden.

 Ik wel er wel op wijzen dat in de Stuurgroep 
Vlaamse Mestproblematiek in het kader van 
de bespreking van het voortgangsrapport 2004 
voorgesteld werd om de nutriëntenbewegingen 
in het kader van samenvoegingen op te vol-
gen en om na te gaan van waar de nutriënten 
afkomstig zijn. Ik ben het met u eens dat deze 
informatie beleidsrelevant kan zijn.

 De Mestbank heeft mij medegedeeld dat ze op 
dit moment werken aan een systeem om dit 
systematisch op te volgen, en dat ze een extra 
inspanning zullen leveren om de nodige info 
gestructureerd te verwerken met het oog op het 
kunnen maken van betrouwbare statistieken en 
analyses. In het voortgangsrapport 2005 dat in 
de loop van september 2005 zal afgewerkt zijn, 
zal hieraan ruime aandacht besteed worden en 
zal wellicht een antwoord geformuleerd kunnen 
worden op de meeste van uw vragen.

 Ik kan wel nog verwijzen naar het voortgangs-
rapport 2004 (pag.82 e.v.) waarin reeds een 
beperkte analyse omtrent samenvoegingen is 
opgenomen.


